
 

      
Verenigde Commissie

Verslag van de vergadering 

betreft Verenigde Commissie – verslag 18 juni 2012  

OPENBARE ZITTING 

De voorzitter opent de verenigde commissie 

1. Te beantwoorden vragen gesteld op vorige zitting 

 Vraag van raadslid De Jaeger met betrekking tot het provinciaal 
ruimtelijk uitvoeringsplan "Stedelijk project Ninovestraat" te 
Ronse: "Er is een schrijffout waarbij Oost en West omgewisseld 
werden". 

Gedeputeerde De Buck antwoord : de opmerking van raadslid 
De Jaeger was terecht, de overweging in het RUP zal aangepast 
worden. 

 De vraag van raadslid Liebaut met betrekking tot het provinciaal 
ruimtelijk uitvoeringsplan "Afbakening kleinstedelijk gebied 
Lokeren": "Hoeveel bedraagt het logistiek gedeelte dat voorzien 
is op het industrieterrein E17-4?"  

Gedeputeerde De Buck antwoord : 17 ha 

2. Provinciaal Ruimtelijk Structuurplan (PRS): ontwerp van 
partiële herziening: definitieve vaststelling met aanpassingen. 

Dhr. Reinout Debergh geeft een toelichting. 

 Vraag van raadslid Peeters-Muyhondt: "Graag wat meer uitleg 
bij de omzendbrief grootschalige kleinhandel". 

Dhr. Reinout Debergh legt uit dat het gaat om een Vlaamse 
omzendbrief, de bepalingen zijn in de mate van het mogelijke 
ruimtelijk vertaald in het PRS. 

 Vraag van raadslid De Loor: "Wat gebeurt er met de bezwaren 
en opmerkingen die voortkomen uit het openbaar onderzoek?" 

Dhr. Reinout Debergh legt uit dat de bezwaren en 
opmerkingen niet individueel beantwoord worden, dat zou in 
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sommige gevallen onbegonnen werk zijn gezien de 
hoeveelheid bezwaren en opmerkingen. Deze zijn wel te 
raadplegen op de website en te verkrijgen op eenvoudig 
verzoek. 

3. Processen windenergie in de zoekzones Maldegem – Eeklo en 
E40 van Aalter tot Aalst. 

Mevr. Karen Dhollander licht toe  

 Raadslid Franck: 

Opmerkingen:  

- De plannen geven een beeld van de realisatie van veel 
windturbines. De weerstand tegen de plannen kan 
eventueel verminderen door de plannen in stukken op te 
delen, zo blijft de hoeveelheid windturbines per keer 
aanvaardbaar. 

- Door de lusten en lasten op een rechtvaardige manier te 
verdelen, kan de weerstand tegen de plannen afnemen. 
Een mogelijkheid is om een provinciale belasting te heffen 
op gronden waar recht van opstal is verleend om een 
windturbine te plaatsen. De belasting kan terugvloeien 
naar de betreffende gemeente. Er kunnen ook afspraken 
gemaakt worden met de netbeheerders om 
projectontwikkelaars op één lijn te krijgen. 

Vraag:  

- Waarom is in de plannen van de E40 een volledige lineaire 
opstelling langs de E40 tussen Gent en Aalst niet 
weerhouden? 

Dhr. Reinout Debergh antwoordt:  

- Deze lineaire opstelling langs de volledige E40 tussen 
Gent en Aalst is wel degelijk onderzocht door het 
studiebureau. Het zou door de verschillende woonkernen 
langs de E40, sowieso nooit een continue lijn kunnen zijn. 
Het studiebureau kwam ook tot de conclusie dat de E40 
goed ingebed ligt in het landschap, een inpassing waar 
een gefragmenteerde lijn windturbines afbreuk zou aan 
doen. Het bleek ook technisch een weinig haalbare 
opstelling. Er zijn daar te weinig aansluitingen op het 
elektriciteitsnet om een continue lijn haalbaar te maken. 
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 Gedeputeerde Dauwe: 

Opmerkingen:  

- Gedeputeerde Dauwe stelt vast dat de dienst cultuur en 
erfgoed niet werd geconsulteerd in kader van het 
voortraject van de planprocessen.  

- De gedeputeerde is van mening dat de windturbines een 
vorm van luchtvervuiling zijn. Lucht is nog het enige open 
landschap dat we hebben in Vlaanderen dat zou niet 
mogen bezoedeld worden met dergelijke gedrochten. Zo 
ook zijn de hoogspanningsleidingen een vervuiling van de 
lucht. De gedeputeerde is tegen deze vormen van 
luchtvervuiling gekant. 

- De gedeputeerde volgt de opmerking van raadslid Franck 
dat de lusten en lasten op een rechtvaardige manier 
moeten verdeeld worden en dat een belasting een optie is. 

 Raadslid De Loor: 

Opmerkingen:  

- Het raadslid geeft zijn ervaring als schepen in Herzele 
over windturbines en de reactie van de inwoners mee. 
Twee jaar geleden zijn er in Herzele aanvragen geweest 
voor in totaal 6 windturbines van 150 m hoogte. Op een 
gemeente van 17 000 inwoners kwamen er 900 
bezwaarschriften binnen – wat toch behoorlijk veel is. De 
bevolking zit niet te wachten op dergelijke windturbine 
projecten. 

- Het raadslid stelt vast dat de milieustudie naar geluid en 
slagschaduw niet is gebeurd n.a.v. het provinciaal 
beleidskader wind. 

- De raadsleden moeten goed beseffen wát er precies 
beslist moet worden aanstaande woensdag op de 
provincieraad. In deze processen is timing van cruciaal 
belang, de processen moeten voldoende tijd nemen om 
draagvlak te creëren en communicatie te verzorgen maar 
mogen niet te veel treuzelen want dan haken de 
projectontwikkelaars af. 

Vragen:  

- Hoe was de sfeer op de info-avonden?  

- Hoe is de houding van de burgemeesters van de 
betrokken gemeenten. Sommigen profileren zich in de 
pers nogal sterk tegen windturbines door de nakende 
verkiezingen. 
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- Over hoeveel turbines van welk type gaat het in elk 
planproces? 

-  Mogen de gemeentebesturen nog verwijzen naar het 
beleidskader wind van de provincie? 

 Raadslid Schollaert: 

Opmerkingen:  

- Hoeveel enquêtes zijn er in totaal ingevuld? 

- Het raadslid heeft vragen bij de kwaliteit van de 
vraagstelling in de enquête. 

 Raadslid Peeters-Muyshondt: 

Vragen: 

- De lokale return van de windturbineprojecten, de verdeling 
van de lusten en de lasten, heeft de provincie daar iets in 
te zeggen? Wie bepaalt dat eigenlijk? In hoeverre heeft de 
overheid inspraak in de projectaanvragen van 
windturbines.  

 Raadslid De Roo: 

Opmerkingen:  

- Raadslid De Roo stelt zich vragen bij de enquête: deze is 
ook ingevuld door naburige gemeenten, die stellen dat ze 
vóór ordening zijn zolang de turbines maar niet op hun 
grondgebied komen. 

- Het raadslid stelt nog dat de verstandhouding tussen de 
provincie en de gemeenten Eeklo en Maldegem altijd goed 
is geweest. Als deze gemeenten aangeven dat er genoeg 
windturbines op hun grondgebied staan, zal de provincie 
dan werkelijk nog een aantal bijkomende turbines 
opdringen? Op deze manier geraken we het vertrouwen 
van deze gemeenten zeker kwijt. 
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 Raadslid Lampaert: 

Opmerkingen:  

- Bijna iedereen is tegen de komst van windturbines. 
Waarom deze plannen dan toch doordrukken? Is 
windenergie geen verouderde energiebron? Is deze 
energiebron nog wel zinvol? Zou er in de toekomst geen 
betere energiebron voorhanden zijn die het landschap niet 
op dergelijke manier aantast? 

 Raadslid Beke: 

Opmerkingen:  

- Het ordenen van windturbines is een goede optie. Het 
centrale punt dat onbeantwoord blijft is wel: wat is nu de 
visie op hernieuwbare energie op federaal en Vlaams 
niveau? In de pers verschijnen veel tegenstrijdige 
berichten: de kerncentrales gaan dicht, ze moeten open 
blijven, hernieuwbare energie is niet beheersbaar, op 
zonnige, winderige dagen wordt er dan te veel energie 
geproduceerd… er is weinig duidelijkheid. Hoe past het 
plaatje van deze planprocessen in het geheel? 

- Het raadslid wil nog meegeven dat er heel erg zorgzaam 
met de mooie landschappen moet omgesprongen worden. 

 Gedeputeerde De Buck antwoordt: 

In deze planprocessen gaat het er niet over óf er windmolens 
moeten komen of niet. Dát is een debat op Vlaams niveau. Zo 
lang het Vlaamse niveau echter blijft vergunningen 
goedkeuren zal de provincie geconfronteerd worden met 
bijkomende windturbines. Deze planprocessen stoppen zal de 
komst van windturbines niet stoppen.  

   Dhr. Mark Cromheecke, dhr. Reinout Debergh en mevr. 
Karen Dhollander antwoorden: 

- Er dient een beslissing genomen te worden over de 
artikels 1 tot en met 4 van het provincieraadsbesluit, met 
name over het verderzetten van het planproces, het 
voeren van milieuonderzoek o.v.v. een planMER, de 
opmaak van een stappenplan over hoe om te gaan met de 
actoren en de te gebruiken communicatiemiddelen en ten 
slotte over het opstarten van een inventaris naar de 
hernieuwbare energiebronnen per gemeente. 

- In het najaar van vorig jaar heeft de provincie het 
strategisch project Oost-Vlaanderen Energielandschap 
ingediend en dat is goedgekeurd én medegefinancierd 
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door het Vlaams Gewest. De bedoeling is om zowel op 
ruimtelijk vlak als op maatschappelijk vlak een draagvlak 
te creëren voor de ordening en de realisatie van 
hernieuwbare energiebronnen waaronder de windturbines 
die een sterke ruimtelijke impact hebben. Het project is 
een pilootproject dat moet al doende leren hoe dat 
draagvlak moet gevormd worden. Het Vlaams Gewest is 
heel benieuwd naar wat er uit het project zal komen. Het is 
ook de bedoeling om die manier van draagvlak te vormen 
door te trekken in andere planprocessen. 

- De enquête die gebruikt is in het communicatietraject had 
niet als doel om na te gaan wie voor en wie tegen 
windturbines is. Het gegeven op vandaag is dat er overal 
in agrarisch gebied windturbines kunnen komen. En die 
aanvragen komen dan ook: zeer fragmentair met weinig 
zicht op het totale plaatje in een bepaald gebied. De 
enquête wou niet het debat voeren of de windturbines er 
mogen komen of niet, het doel was om te achterhalen of je 
als overheid de windturbines moet bundelen en sturen. 

- Er is advies gevraagd aan Onroerend Erfgoed: Op het 
Vlaams niveau is er bilateraal overleg geweest met deze 
dienst. Op provinciaal niveau is Cultuur en Erfgoed 
vertegenwoordigd in de PROCORO en het 
interdienstenoverleg. 

- De sfeer op de info-avonden was niet uitgesproken 
verschillend van sommige andere info-avonden. De sfeer 
op info-avonden over een aan te leggen bedrijventerrein of 
gevangenis kan heel erg grimmig zijn. De sfeer van de 
info-avonden in dit communicatietraject was verschillende 
naargelang de locatie. Er waren sowieso voor- en 
tegenstanders aanwezig maar de voorstanders waren 
minder goed hoorbaar. Op de laatste info avond in Eeklo is 
er een goed debat ontstaan in het publiek tussen de voor- 
en tegenstanders. 

- In het provinciaal beleidskader wind is grofmazig gekeken 
welke gebieden potenties hebben voor het plaatsen van 
windturbines. In deze fase zijn twee van die 
concentratiegebieden onder de loepe genomen om te zien 
hoe daar specifiek de invulling zou kunnen gebeuren. In 
de volgende fase zal milieu onderzoek gedaan worden om 
de precieze locaties te bepalen.  

- Juridisch gezien moest dit dossier niet voorgelegd worden 
aan de provincieraad. De planprocessen zijn immers een 
rechtstreekse uitvoering van het beleidskader wind. Dat 
hiervoor toch werd gekozen maakt integraal deel uit van 
de aanpak van de processen: interactie, communicatie en 
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participatie van meet af aan. Dus ook door de 
provincieraad. 

- De verdeling van lusten en lasten, wie daar iets in te 
zeggen heeft, dat is in de huidige wetgeving niet duidelijk 
bepaald: wie is immers gemachtigd om wind te capteren 
en daar elektriciteit van te maken? En wat als een tweede 
projectontwikkelaar een windturbine plaats die de wind 
ontneemt van een eerste windturbine? In de toekomst 
zullen er wetten komen die activiteiten in de lucht regelen 
maar tot dan kunnen we ons enkel baseren op het 
Burgerlijk Wetboek en het Gemeen recht. En hoe dat 
precies moet, dat is nu net de opdracht die gegeven werd 
vanuit Vlaanderen aan het strategisch project. 

- Het zou wenselijk om aan de Vlaamse en/of federale 
overheid een schrijven te richten met de vraag wat de 
hernieuwbare energiedoelstelling nu precies is en hoe die 
vertaald moet worden naar de verschillende hernieuwbare 
energiebronnen voorhanden: windenergie, zonne-energie, 
biomassa, … 

- De doelstelling naar hernieuwbare energie vanuit Europa 
is dat er tegen 2020, 20% van de energie die wordt 
opgewekt, uit hernieuwbare energiebronnen moet komen. 
Dat betekent, concreet voor Oost-Vlaanderen dat het 
aantal windturbines moet verviervoudigen: van 50 naar 
200 – uiteraard verspreid over álle concentratiegebieden 
(E17, Gentse haven, Waaslandhaven, E40 en Eeklo-
Maldegem) 

4. Voorstel advies provincie Oost-Vlaanderen op het gewestelijk 
ruimtelijk uitvoeringsplan "Afbakening zeehavengebied 
Antwerpen". 

 Raadslid Peeters-Muyshondt geeft aan dat de neerbuigende 
toon van het gewestelijk RUP tegenover Oost-Vlaanderen 
moeilijk te verteren is. Men lijkt te vergeten dat de 
Waaslandhaven Oost-Vlaams grondgebied is. 

 Gedeputeerde De Buck antwoordt dat de provincie in dit 
gewestelijk RUP enkel een advies kan uitbrengen en dat 
procedures moeten gevolgd worden. 

5. Voorstel advies provincie Oost-Vlaanderen op het gewestelijk 
ruimtelijk uitvoeringsplan "Alluviale klein van Schelde- en 
Maasbekken en Polderklei" te Oudenaarde. 

Geen tussenkomsten 
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6. Definitieve vaststelling van het provinciaal RUP "Afbakening 
kleinstedelijk gebied Ninove". 

 Raadslid De Troyer geeft aan dat de voltallige gemeenteraad 
van Ninove tegen de bepalingen van het provinciale RUP was. 
Is er rekening gehouden met de argumenten geuit door de 
gemeenteraad in deze versie? Het besluit van de 
gemeenteraad dateert van twee maand geleden. 

 Gedeputeerde De Buck antwoordt dat er al veel tijd is gestoken 
in dit dossier, consensus tussen gemeente en provincie blijkt 
zeer moeilijk: 

- Het doortrekkersterrein werd geschrapt. 

- Site Fabelta wordt verder niet opgenomen in dit provinciaal 
RUP, dit moet verder door de gemeente opgenomen 
worden.  

- De woonbehoefte binnen de perimeter van het provinciale 
RUP moet worden opgevolgd. 

 Dhr. Mark Cromheecke geeft mee dat het besluit van de 
gemeenteraad binnen het openbaar onderzoek is 
meegenomen bij de bespreking van bezwaren en 
opmerkingen in de procoro. 

7. Varia 

 Raadslid Fiers geeft aan dat er een aantal agendapunten vrij 
laat zijn toegevoegd aan deze commissie. Er zijn van de 
gewestelijke RUP's geen papieren documenten voorzien. Kan 
dat in het vervolg niet? 

 Dhr. Mark Cromheecke geeft aan dat de gewestelijke RUP's 
raadpleegbaar zijn op de site. Deze afdrukken zou pakken 
papier betekenen. 

De voorzitter sluit de verenigde commissie. 

Einde vergadering 19u50 

Gent, maandag 18 juni 2012 

Mark Cromheecke   Mark Lootens 
Secretaris    Voorzitter 


